
BILJEŠKA – sa sastanka u Ministarstvu zdravlja s predstavnicima Udruge oboljelih od reumatoidnog 
artritisa – Remisija 

 

Zagreb, 10. listopada 2012. godine 

 

Zamjenik ministra  zdravlja mr.sc. Marijan  Cesarik,  dr. med.  primio  je  danas  predstavnike Udruge 
Remisija. Na sastanku su bili nazočni predsjednik Udruge Nenad Horvat i Antun Andreić. Sastanku je 
prisustvovala predstavnica Koalicije udruga u zdravstvu (KUZ) Sonja Babić. 

Na sastanku je sudjelovala Maja Jerković Ljubenkov, dr. med. iz HZZO‐a.  

Glavne  teme  sastanka  bile  su  primjena  biološke  terapije  na  oboljele  i  problem  „kasne“  primjene 
lijekova  

PROBLEM: 

Biološka  terapija za oboljele od reumatoidnog artritisa uvrštena  je u popis posebno skupih  lijekova 
2010. godine s ograničenjem da se oboljeli na  teret HZZO‐a  liječe  tom  terapijom  tek nakon godinu 
dana  liječenja  na  teret  klinika.  Traže  da  liječenje  na  teret  HZZO‐a  započne  odmah.  Naime,  zbog 
ograničenih  limita zdravstvenih ustanova stvara se usko grlo u klinikama  jer one mogu primiti samo 
određeni  broj  pacijenata  na  biološku  terapiju,  a  nove  pacijente mogu  primiti  tek  kada  određeni 
pacijent prijeđe na terapiju na teret HZZO‐a.  

Smatraju  da  je  potrebno  omogućiti  terapiju  prvenstveno  mladim  i  radno  sposobnim  osobama. 
Nadaju  se da  će  se postići barem kompromis da  se  liječenje biološkim  lijekovima na  teret HZZO‐a 
počne nakon tri mjeseca liječenja na teret klinike. 

Prema njihovoj procjeni u Hrvatskoj ima 8.000 pacijenata, ali svi ne mogu primiti biološku terapiju iz 
medicinskih razloga (alergija, nuspojava i dr.). 

 

Dr. Jerković Ljubenkov uputila  ih je da se s dopisom obrate Povjerenstvu za  lijekove HZZO‐a kako bi 
obrazložili problem i dali prijedlog njegovog rješavanja, te da u dopisu svakako navedu procjenu broja 
pacijenata kojima bi bila potrebna biološka terapija. 


